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Protokół nr XIII 

z obrad XIII sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 28 października 2019 roku w 

siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady - 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt.1 
Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, że 

na sali obecnych jest 15 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt poinformowała, że w ramach projektu „Ja w Internecie” do placówek oświatowych, 

na terenie Gminy Michałowice trafi 17 komputerów. Wraz z prezesem Lokalnej Grupy 

Działania, przekazała dyrektorom placówek oświatowych sprzęt komputerowy. 

Następnie zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad, projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na użyczenie na kolejny okres trzech lat świetlicy wiejskiej w Granicy. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie na kolejny okres trzech lat 

świetlicy wiejskiej w Granicy. 

Za przyjęciem   -  9 

Przeciw              -  5 

Wstrzymało się -  1 

Brak głosu         -  0 

Nieobecni           -  0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Adriana Król-Popiel 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec zgłoszonego wniosku porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Michałowice.  

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie na kadencję 2020-2023, 

2) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, 

wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych na kadencję 2020-2023, 

3) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Michałowicach, 

4) rozpatrzenia skargi z dnia 19 lipca 2019 r., 

5) rozpatrzenia skargi z dnia 30 lipca 2019 r., 

6) rozpatrzenia skargi z dnia 7 sierpnia 2019 r., 

7) rozpatrzenia petycji z dnia 29 maja 2019 r., 

8) rozpatrzenia petycji z dnia 2 lipca 2019 r., 

9) zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 

2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2019-2022, 

10) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr 

IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r., 

11) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu, 

12) zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn 

zadania publicznego, 
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13) zmieniająca uchwałę Nr X/130/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 sierpnia 

2019r. w sprawie przyjęcia „Gminnego programu osłonowego umożliwiającego 

przyłączenie do sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej na lata 2019-2022”, 

14) zmieniająca uchwałę Nr X/131/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 sierpnia 

2019r. w sprawie przyjęcia „Gminnego programu dla rodzin wielodzietnych 

Rodzina 3+ na lata 2019-2022”, 

15) zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/451/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 

października 2018 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych albo schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

16) Regulaminu przyznawania stypendiów pn. „Stypendium Wójta Gminy 

Michałowice”, wspierającego wybitne osiągnięcia edukacyjne lub artystyczne 

uczniów szkół ponadpodstawowych zamieszkałych na terenie Gminy 

Michałowice, 

17) przystąpienia Gminy Michałowice do Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć „Energie 

Cités”, 

18) przystąpienia Gminy Michałowice do stowarzyszenia pod nazwą „Unia 

Miasteczek Polskich”, 

19) powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu, 

20) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 40/3, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Reguły, w gminie Michałowice, 

21) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działki nr ewid. 350/11, 356/7 oraz 352/7, 

położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

22) wyrażenia zgody na oddanie w najem na okres kolejnych trzech lat lokalu 

użytkowego nr II, znajdującego się w budynku Urzędu Gminy Michałowice w 

Regułach, 

23) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących własnością 

Gminy Michałowice, 

24) nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy Michałowice, 

25) określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Michałowice oraz wydzierżawiania, najmu i użyczania na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieznaczony nieruchomości stanowiących 

własność lub będących we władaniu Gminy Michałowice. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 2019 

roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze 

2019 roku, oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 

jednostek kultury za pierwsze półrocze 2019 roku. 

6. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 1 lipca 2019 r. do 

30 września 2019 r. 

7. Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na VIII, IX, X, XI sesji kadencji 2018-

2023. 

8. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

9. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

10. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem   -  9 

Przeciw              -  0 

Wstrzymało się -  6 

Brak głosu         -  0 
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Nieobecni           -  0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Porządek obrad XIII sesji został przyjęty. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z IV sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z IV sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z IV sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z VI sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z VI sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z VI sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 4.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Okręgowego w Warszawie na kadencję 2020-2023. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że ławników wybierają Rady Gmin w głosowaniu 

tajnym. 

Liczbę ławników wybieranych przez poszczególne rady gmin do wszystkich sądów 

działających na obszarze właściwości Sądu Okręgowego, w tym także liczbę ławników do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, ustala kolegium sądu 

okręgowego. 
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Poinformowała, że dla Gminy Michałowice ustalono do wyboru 4 ławników, w tym: 2 do Sądu 

Okręgowego w Warszawie, 1 do Sądu Rejonowego w Pruszkowie, 1 do Sądu Rejonowego dla 

Warszawy-Żoliborza w Warszawie z zakresu prawa pracy. 

Zgłoszonych zostało 3 kandydatów przez prezesów Sądów Okręgowych i Rejonowych w 

Warszawie. 

Zespół ds. opiniowania kandydatów na ławników, powołany uchwałą Nr X/141/2019 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 5 sierpnia 2019 r. dokonał analizy złożonych dokumentów. 

Stwierdzono, że zgłoszenia wszystkich kandydatów dokonano z zachowaniem ustawowego 

terminu, dołączając wymagane dokumenty. 

Następnie poinformowała, iż głosowanie jest tajne, więc należy powołać komisję skrutacyjną. 

Zaproponowała trzyosobowy skład komisji skrutacyjnej.  

Wobec braku głosów sprzeciwu rada przyjęła propozycję przez aklamację.  

Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na członków komisji skrutacyjnej: 

Pani Beata Rycerska zgłosiła panią Joannę Kowalczyk - wyraziła zgodę. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła pana J. Hirnego-Budkę - wyraził zgodę. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła panią Annę Kamińską - nie wyraziła zgody. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła panią Joannę Chilarską - wyraziła zgodę. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem zgłoszonych kandydatur na członków 

komisji skrutacyjnej: Joannę Kowalczyk, Joannę Chilarską, Jarosława Hirnego-Budkę. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Skład komisji skrutacyjnej został przyjęty przez Radę Gminy.  

Pani Beata Rycerska przypomniała, że w głosowaniu wybieramy kandydatów na ławników 

do Sądu Okręgowego w Warszawie, z dwóch zgłoszonych kandydatów wybieramy dwóch 

ławników. 

1. Hanna Elżbieta Mąkal zam. Nowa Wieś - zgłoszona przez Wiceprezesa Sądu 

Okręgowego w Warszawie. Wykształcenie średnie medyczne. Emeryt. W latach 2004-2007 

oraz 2008-2011 była ławnikiem w Sądzie Rejonowym w Pruszkowie, od 2012 do chwili 

obecnej jest ławnikiem w Sądzie Okręgowym w Warszawie. W motywacji kandydatka 

napisała, że funkcję ławnika traktuje bardzo poważnie i odpowiedzialnie, szczególnie 

ważne jest dla niej pomaganie ludziom w potrzebie i rozwiązywaniu ich problemów. 

Pragnie służyć swoją wiedzą i doświadczeniem życiowym społeczeństwu oraz wymiarowi 

sprawiedliwości. Chciałaby w dalszym ciągu realizować się na tym polu. 

2. Kinga Hanna Pieczyńska zam. Granica - zgłoszona przez Wiceprezes Sądu Okręgowego 

w Warszawie. Wykształcenie wyższe ekonomiczne. Emerytka od 2018 roku. Działała 

społecznie w Związku Harcerstwa Polskiego, Lidze Ochrony Przyrody i innych 

organizacjach społecznych. W latach 2016-2019 ławnik w Sądzie Okręgowym w 

Warszawie w wydziale karnym. W motywacji kandydatka napisała, że funkcję ławnika 

traktuje odpowiedzialnie i w trakcie jej pełnienia chciałaby brać udział w rozstrzyganiu 

problemów społecznych.  

Pani Beata Rycerska zwracając się do członków Komisji skrutacyjnej poprosiła o 

ukonstytuowanie się i przygotowanie kart do głosowania. 



 

5 

 

Przerwa techniczna. 

Po przerwie przedstawiła zasady głosowania i ważności głosów, które zapisane zostały pod 

kartą do głosowania. 

Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku każdego kandydata w jednej z 

kratek znaku „X”.  

Zakreślenie znakiem „X” więcej niż jednej kratki, obok nazwiska kandydata lub nie 

postawienie „X” w żadnej z nich, skutkuje nieważnością głosu na tego kandydata. 

Wybrany zostanie ten kandydat, który otrzyma więcej głosów „za” niż „przeciw”. 

Poprosiła Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart i przystąpienie do tajnego 

głosowania. 

Po przerwie  technicznej, która była potrzebna na podliczenie głosów i sporządzenie protokołu 

z tajnego głosowania nad wyborem ławników, przewodnicząca komisji pani Joanna Kowalczyk 

odczytała protokół Komisji skrutacyjnej z tajnego głosowania do Sądu Okręgowego 

w Warszawie. Pani Hanna Elżbieta Mąkal otrzymała 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujące się” i 0 głosów „nieważnych”. 

Pani Kinga Hanna Pieczyńska otrzymała 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujące się” i 0 głosów „nieważnych”. 

Komisja skrutacyjna stwierdziła, że w wyniku tajnego głosowania, ławnikami do Sądu 

Okręgowego w Warszawie zostali wybrani: Pani Hanna Elżbieta Mąkal, Pani Kinga Hanna 

Pieczyńska. 

Przewodnicząca Rady pani Beata Rycerska stwierdziła, że na podstawie protokołu Komisji 

skrutacyjnej ławnikami do Sądu Okręgowego w Warszawie zostali wybrani: pani Hanna 

Elżbieta Mąkal, pani Kinga Hanna Pieczyńska. 

Pani Beata Rycerska zapytała o uwagi do projektu uchwały. 

Brak uwag. 

Wobec braku pytań, uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie na kadencję 

2020-2023, wpisując do § 1 pkt. 1 nazwisko pani Hanna Elżbieta Mąkal, do pkt. 2 

nazwisko pani Kinga Hanna Pieczyńska. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Anna Kamińska 

Uchwała Nr XIII/152/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.pkt.4.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, wydziału Pracy i Ubezpieczeń 

Społecznych  na kadencję 2020-2023. 
Pani Beata Rycerska poinformowała, że wybieramy ławnika do Sądu Rejonowego dla 

Warszawy-Żoliborza z zakresu prawa pracy, zapotrzebowanie złożono na 1 ławnika, zgłosił się 

1 kandydat na ławnika. 

1. Marian Sowiński zam. Piastów – zgłoszony przez Prezesa Sądu Rejonowego dla 

Warszawy-Żoliborza. Wykształcenie średnie, technik mechanik. Pracuje na terenie 
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Gminy Michałowice. Do roku 2007 był zatrudniony w ZUS Warszawa na stanowisku 

inspektora kontroli, gdzie nabył wiedzę z zakresu znajomości spraw pracowniczych 

dotyczącą kodeksu i prawa pracy. W latach 2016-2019 ławnik w Sądzie Pracy i 

Ubezpieczeń. W motywacji kandydat napisał, że w trakcie pełnienia funkcji ławnika 

chciałby rozwinąć swoje zainteresowania z zakresu prawa pracy oraz zdobyć nowe 

doświadczenia zawodowe. Komendant Stołecznej Policji w informacji o kandydatach 

stwierdził, że Pan M. Sowiński figuruje w policyjnych systemach informatycznych jako 

sprawca wykroczenia w ruchu drogowym (kolizja drogowa w dniu 3.12.2018 r.) 

Ponieważ głosowanie jest tajne, więc przed przystąpieniem do głosowania nad wyborem 

ławnika należy powołać Komisję skrutacyjną. Pani Beata Rycerska zaproponowała, aby skład 

Komisji skrutacyjnej pozostał taki sam, jak przy poprzednim głosowaniu: pani Joanna 

Kowalczyk, pani Joanna Chilarska, pan Jarosław Hirny-Budka. 

Wobec braku głosów sprzeciwu skład komisji skrutacyjnej został przyjęty przez aklamację.  

Zasady głosowania i ważności głosów, są takie same jak przy głosowaniu poprzednim i   

zapisane zostały pod kartą do głosowania. 

Poprosiła przewodniczącą Komisji skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania. 

Po rozdaniu kart przystąpiono do tajnego głosowania. 

Po przerwie technicznej, która była potrzebna na podliczenie głosów i sporządzenie protokołu 

z tajnego głosowania nad wyborem ławnika, przewodnicząca komisji pani Joanna Kowalczyk  

odczytała protokół Komisji skrutacyjnej z tajnego głosowania do Sądu Rejonowego dla 

Warszawy-Żoliborza w Warszawie, wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 

Marian Sowiński otrzymał: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” 

i 0 głosów „nieważnych”. 

Komisja skrutacyjna stwierdziła, iż w wyniku tajnego głosowania ławnikiem do Sądu 

Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie z zakresu prawa pracy został wybrany 

Pan Marian Sowiński. 

Pani Beata Rycerska poprosiła o wpisanie do §1 nazwisko pan Marian Sowiński. 

Wobec braku pytań, uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w 

Warszawie, wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych na kadencję 2020-2023, wpisując 

do § 1 nazwisko Pan Marian Sowiński.  

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/153/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Michałowicach. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, 

że dnia 8 listopada 2018 r. wpłynęła skarga na dyrektora szkoły w Michałowicach, dotycząca 

transportu uczniów na wycieczkę. Dnia 16 kwietnia 2019 r. Przewodnicząca Rady skierowała 

sprawę do zbadania przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. W wyniku prac Komisji 
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ustalono, że przetransportowano 252 osoby, a łączna liczba miejsc w autobusach wynosiła 280. 

Z tego powodu skarga została uznana za bezzasadną.  

Pani Agnieszka Paradowska zauważyła, że w §1 jako miejsce wycieczki wpisany jest 

„Ursynów”, natomiast w uzasadnieniu „Ursus”. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła autopoprawkę polegająca na zmianie w §1 słowa „Ursynów” na 

słowo „Ursus”. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Michałowicach z autopoprawką. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/154/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 

19 lipca 2019 r. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała głos 

panu Jarosławowi Hirnemu - Budce. 

Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował, że 19 lipca 2019 r. wpłynęła skarga pani Elżbiety 

Gustakowskiej - Smolak, skierowana przeciwko byłemu Wójtowi Krzysztofowi Grabce, 

pracownikom urzędu oraz radnym. Komisja uznała skargę za bezzasadną, ponieważ zarzuty 

sformułowane w skardze były ogólne i nie poparte żadnymi dokumentami. Ponadto w pewnej 

części, komisja była poza kompetencjami, by móc rozpatrzyć skargę. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 19 lipca 2019 r. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/155/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 

30 lipca 2019 r. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała głos 

panu Jarosławowi Hirnemu - Budce. 

Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował, że dnia 30 lipca 2019 r. wpłynęło pismo Ministra 

Inwestycji i rozwoju wraz ze skargą pani Elżbiety Gustakowskiej - Smolak, dotyczącą 

nielegalnego pozwolenia na działanie fabryki w pobliżu miejsca zamieszkania skarżącej, wraz 
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z wnioskiem o jak najszybsze zatrzymanie działalności tejże fabryki. Skarga została uznana za 

bezzasadną, ponieważ Wójt nie dysponuje kompetencjami odnośnie wydawania pozwolenia na 

działalność zakładów przemysłowych, w związku z czym, takie pozwolenie nie mogło i nie 

zostało wydane, co oznacza, że niemożliwe jest jego cofnięcie.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 30 lipca 2019 r. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/156/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 7 

sierpnia 2019 r. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała głos 

panu Jarosławowi Hirnemu - Budce. 

Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował, że dnia 7 sierpnia 2019 r. wpłynęło pismo Ministra 

Inwestycji i Rozwoju wraz ze skargą pani Elżbiety Gustakowskiej – Smolak, w której 

sformułowany był zarzut, dotyczący przebudowy transformatora węzłowego w pobliżu domu 

skarżącej oraz zarzut wydawania przestępczych decyzji, wobec byłego Wójta Gminy 

Krzysztofa Grabki oraz Sołtysa Opacz Kolonii - Grażyny Grabki. Skarga została uznana za 

bezzasadną, ponieważ sprawa przebudowy transformatora pozostaje poza kompetencjami Rady 

Gminy. Natomiast w zakresie w którym skarga dotyczy działalności Wójta oraz Sołtys 

stwierdzono, iż zarzuty zostały sformułowane ogólnie, w sposób uniemożlwiający ich 

weryfikację. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 7 sierpnia 2019 r. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/157/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

29 maja 2019 r. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, 

że dnia 29 maja 2019 r. podczas VII sesji Rady Gminy, została odczytana petycja mieszkańców 

w sprawie niewyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz gminy nieruchomości w obrębie 
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ewid. 0004 Komorów Wieś, u zbiegu Al. Kasztanowej i ul. Sanatoryjnej. W tej sprawie Rada 

Gminy zmierzyła się z dwiema inicjatywami mieszkańców. Jedna grupa mieszkańców wnosiła 

o zobowiązanie Wójta aby zakupił działki, druga część mieszkańców była przeciwna. Rada 

Gminy po wysłuchaniu obydwu stron, podjęła decyzje o zobowiązaniu Wójta do podjęcia 

działań zmierzających do nabycia działek. Zatem uznaje się, że petycja nie może zostać 

uwzględniona.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 29 maja 2019 r. 

Za przyjęciem   -   8 

Przeciw              -   6 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/158/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 

lipca 2019 r. 

Pani Joanna Chilarska przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazała głos 

radnej Joannie Kowalczyk.  

Pani Joanna Kowalczyk poinformowała, że po rozpatrzeniu Petycji Mieszkańców z dnia 2 

lipca 2019 r o zmianie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla obszaru 

„Bugaj” i obszaru „Polna” w Komorowie - Wsi, przystąpienia do projektu rewitalizacji i 

zagospodarowania Zalewu Komorowskiego, ustalenia granicy zabudowy dla terenów 

szczegółowo zagrożenia powodzią, petycję rozpatruje się odmownie. Następnie szczegółowo 

omówiła powyższą decyzję.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 lipca 2019 r. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/159/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022. 

Pani Wójt omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła autopoprawki, które 

zostały zgłoszone w formie pisemnej i stanowią załącznik do protokołu. 
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Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

2 głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Anna Kamińska zapytała, z czego wynika zmiana w § 2 ust. 2.  

Pani Wójt wyjaśniła, że zmiana związana jest z możliwością realizacji inwestycji Przedszkola 

w Regułach. Wartość inwestycji jest określona na kwotę zbliżoną do 11 mln zł. Podobnie kwota 

związana z przetargiem za odbiór odpadów, jest również wyższa niż 5 mln zł.  

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o wyjaśnienie, na czym będzie polegać program 

„Ponadnarodowa mobilność uczniów”. 

Pani Wójt wyjaśniła, że sprawa była szczegółowo omawiana na Komisji. Dodała, że jest to 

projekt, na który dofinansowanie pozyskała szkoła w Komorowie. Wiąże się z wyjazdem grupy 

29 uczniów do Włoch.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022 z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   6 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIII/160/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019. 

Pani Wójt omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła autopoprawki, które 

zostały zgłoszone w formie pisemnej i stanowią załącznik do protokołu. 

Przedstawiła również autopoprawki ustne w treści uchwały w §1 pkt 3 b, polegające na zmianie 

kwoty w wydatkach bieżących z 127 082 902,41 zł na kwotę 127 048 502,41 zł oraz kwoty w 

wydatkach majątkowych z kwoty 49 979 117,64 zł na kwotę 50 013 517,64 zł.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o podanie szczegółów na temat linii M2 Granica – 

Komorów. 

Pani Wójt przedstawiła i omówiła prezentację dotyczącą linii autobusowych: N1,M1,M2,R1. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, od kiedy zostaną uruchomione nowe linie autobusowe. 
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Pani Wójt poinformowała, że chciałaby aby linie zostały uruchomione jeszcze w 2019 r. 

Zaznaczyła jednak, że gmina jest przed podpisaniem umowy, wyłonieniem przewoźnika oraz 

przed oznaczeniem miejsc przystanków. 

Pani Elżbieta Biczyk zwróciła uwagę na fakt, że powinna być uruchomiona linia autobusowa 

uwzględniająca ul. Brzozową, która prowadziłaby do PKP Pruszków i Urzędu Skarbowego. 

Dodała, że mieszkańcy wnioskowali o takie połączenie.  

Pani Wójt wyjaśniła, że nie dotarła żadna prośba ze strony mieszkańców, dotycząca takiego 

połączenia. Zaznaczyła, że w Pruszkowie bardzo dobrze są rozbudowane linie autobusowe, z 

którymi gmina jest dobrze skomunikowana. Dodała, że nie opiera się przed realizacją 

postulatów mieszkańców, ale 4 linie dojeżdżające do Pruszkowa, wydają się być 

wystarczającymi. 

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że mieszkańcy niektórych ulic z Nowej Wsi, nie mają jak 

dostać się do Urzędu Skarbowego i stacji PKP Pruszków. 

Pani Wójt zapytała, w jaki sposób Rada Gminy przez ostatnie 10 lat, umożliwiała dojazd do 

tych miejsc.  

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że gmina jest na etapie rozwoju linii autobusowych, więc 

należy sprawę rozwiązać kompleksowo.  

Pani Wójt poinformowała, że gmina ma 4 nowe linie autobusowe. Jeśli będzie uzasadnienie 

powstania nowej linii, Urząd rozważy takie rozwiązanie.  

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał o pomniejszenie zadania o kwotę 35.000 zł  

„Modernizacja budynku w Michałowicach przy ul. Raszyńskiej”. Jaki zakres prac jest planowy 

na chwilę obecną.  

Pani Dorota Bagińska poinformowała, że prowadzone są prace związane z bezpieczeństwem 

przeciw pożarowym i dostosowaniem do przepisów. W przyszłości czeka wiele prac 

związanych z zawilgoceniem piwnic budynku.  

Pani Katarzyna Parzyńska przypomniała, że mieszkańcy postulowali o powstanie przystanku 

w Komorowie - ul. Słoneczna i Bugaj do przystanku na pętli. Zwróciła się z pytaniem do Pani 

Wójt, czy jest szansa na powstanie przystanku. 

Pani Wójt poinformowała, że jest przed rozmową na ten temat z władzami Pruszkowa.  

Pani Adriana Król-Popiel zgłosiła swoje wątpliwości związane z kwotą zmniejszenia z zadnia 

„Usługi transportowe linia autobusowa R1 Raszyn – Pruszków” w dziale 600 transport i 

łączność. Zapytała jaka jest kwota zmniejszenia 25.000 zł czy 35.000 zł.  

Pani Wójt wyjaśniła, że końcowa kwota to 25.000 zł.  

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o przybliżenie nowego zadania „Riksza jako okno na 

świat dla osób starszych i samotnych”. Dopytała, co w bieżącym roku, będzie realizowane w 

ramach projektu.  

Pani Wójt poinformowała, że projekt był wprowadzany w poprzedniej kadencji do Strategii 

Rewitalizacji Gminy na wniosek Towarzystwa „Komorowianie”. Dodała, że jest to 

wartościowy projekt społeczny, który pozwala osobom starszym i samotnym miło spędzać czas. 

Wyjaśniła, że zadanie znajduje się w tym roku budżetowym, ponieważ w 2019 roku gmina 

wystąpiła o dofinansowanie i trzeba zakupić rikszę. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, w jaki sposób będzie można zamówić przejażdżkę rikszą. 

Pani Wójt podpowiedziała, że umawiać się będzie można telefonicznie lub przez Internet. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, ile rikszy będzie zakupionych w ramach projektu. 

Pani Wójt odpowiedziała, że jedna. Następnie oddała głos panu Maciejowi Polarczykowi. 

Pan Maciej Polarczyk wytłumaczył, że przejazdy mają służyć spotkaniom towarzyskim i 

spędzaniu czasu w miłym towarzystwie. Dodał, że riksza zakupiona przez gminę, będzie 

dostosowana do jazdy zimą.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy osoba obsługująca rikszę będzie działała 

społecznie.  
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Pani Wójt odpowiedziała, że taki był zamysł i ma nadzieję, że tak będzie. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy kwota podana w zadaniu jest całkowitym kosztem 

projektu.  

Pani Wójt poinformowała, że nie jest to całkowity koszt. Przekazała głos Panu Michałowi 

Marciniakowi, celem omówienia szczegółów.  

Pan Michał Marciniak poinformował, że całkowita wartość projektu to 50.000 zł. W tej 

kwocie mieści się zakup rikszy oraz organizacja pikniku aktywizującego dla mieszkańców 

gminy.  

Pani Anna Kamińska zapytała, jaki tabor przewidziany jest na linię M1 i M2 i jaka będzie 

dokładna ilość przejazdów. 

Pani Wójt odpowiedziała, że przekaże wszystkim radnym rozkład jazdy linii autobusowych. 

Dodała, że na temat taboru nie może udzielić jeszcze żadnych informacji, ponieważ gmina jest 

przed wyłonieniem operatora. Zapewniła, że autobusy będą dostosowane do uliczek 

znajdujących się na terenie gminy.  

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że tak na prawdę nie wiadomo, jakie są potrzeby związane 

z nowymi liniami. 

Pani Wójt poinformowała, że dlatego linie zostają uruchomione jeszcze w tym roku, aby te 

potrzeby zbadać.  

Pan Edward Kozłowski zapytał, czy projekt jest realizacją wniosku przedstawionego na 

spotkaniu wiejskim w Granicy, które odbyło się we wrześniu 2019 r.  

Pani Wójt poinformowała, że projekt nie jest odpowiedzią na konkretny wniosek. Jest to 

realizacja programu wyborczego. 

Pani Anna Wyszomirska wspomniała o ewentualnym połączeniu autobusowym WKD 

Michałowice ze stacją PKP Ursus. Następnie zapytała, jaki będzie koszt przejazdu na nowo 

powstałych liniach. 

Pani Wójt odpowiedziała, że szczegółowe informacje zostaną przekazane w momencie 

domówienia sprawy. Poinformowała, że linia R 1 będzie linią płatną. Bilet normalny będzie 

kosztował 4 zł, a ulgowy 2 zł. 

Pani Elżbieta Biczyk dopytała o szczegóły dopisania w §1 pkt. 8 zmian dotyczących dotacji.  

Pani Wójt ponownie odczytała zapis dotyczący zmian, jakie należy wprowadzić w załączniku 

nr 7 do projektu uchwały.  

Pani Magdalena Bronisz podziękowała Pani Wójt - w imieniu swoim i mieszkańców - za 

inicjatywę powstania nowych linii autobusowych. Zaproponowała przedłużenie linii jeżdżącej 

przez Granicę do ul. Brzozowej, ul. Tulipanów i ul. Warszawskiej.  

Pani Wójt zaznaczyła, że otwarta jest na wszelkie praktyczne rozwiązania, ale w tym roku nie 

będzie możliwe wprowadzenie linii w Nowej Wsi, co wiąże się z brakiem możliwości 

przedłużenia linii jeżdżącej w Granicy.  

Pan Edward Kozłowski podziękował Pani Wójt, za uruchomienie gminnej komunikacji, która 

była wyczekiwana przez wiele lat.  

Pani Wójt podziękowała Radnemu Edwardowi Kozłowskiemu i Radnemu Maciejowi 

Polarczykowi, za współpracę przy omawianym projekcie.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 

2019 z autopoprawkami.  

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu         -    0 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne:  
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ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/161/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy przekazania środków, dzięki którym 

będzie możliwy zakup elektronicznego systemu kolejkowego, do przychodni przyszpitalnej na 

ul. Armii Krajowej w Pruszkowie. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 

Pani Adriana Król - Popiel zapytała, czy wiadomo ile gmin partycypuje w zakupie tego 

urządzenia.  

Pani Wójt odpowiedziała, że nie posiada informacji na ten temat. 

Pani Adriana Król - Popiel zapytała o całkowity koszt nabycia urządzenia. 

Pani Wójt odpowiedziała, że nie ma informacji na temat ceny zakupu urządzenia. Dodała, że 

w przychodni leczą się również mieszkańcy Gminy Michałowice.  

Pani Adriana Król - Popiel zaznaczyła, że na komisji padła informacja, że całkowity koszt 

nabycia urządzenia to około 45.000 zł. Zaznaczyła, że jej zdaniem, pokrywanie 50 % kosztów 

przez gminę, nie jest w porządku.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu.  

Za przyjęciem    -  8 

Przeciw               -  3 

Wstrzymało się  -  4 

Brak głosu          -  0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (3) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel 

WSTRZYMAŁO SIĘ (4) Paweł Kordys, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/162/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Pani Wójt wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy uruchomienia linii R1 na trasie Raszyn - 

Opacz - Michałowice - Reguły - Pruszków.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Pani Adriana Król - Popiel zapytała, czy istnieje możliwość zmodyfikowania linii, w taki 

sposób, aby autobus przejeżdżał przez ul. Poniatowskiego w Michałowicach-Wsi.  
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Pani Wójt poinformowała, że był taki zamysł, aby linia prowadziła przez ul. Poniatowskiego. 

Nie było to jednak możliwe, ponieważ długość trasy na terenie gminy była ograniczona - do 

3,8 km - i taka trasa została zgłoszona Wojewodzie do dofinansowania. Dodała, że wątek siatki 

połączeń autobusowych na terenie gminy, jest nadal otwarty.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy linia zostanie uruchomiona 4 listopada br. i czy można  

informować mieszkańców o tej dacie.  

Pani Wójt poinformowała, że to czy linia ruszy 4 listopada br., będzie wiadomo po podpisaniu 

porozumienia z Gminą Raszyn.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -   0 

Wstrzymało się   -  0 

Brak głosu         -    1 

Nieobecni           -    0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Paweł Kordys  

Uchwała Nr XIII/163/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska zarządziła przerwę w obradach. Przekazała głos Pani Wójt. 

Pani Wójt powitała osoby biorące udział w konkursie fotograficznym oraz członków jury  

organizowanym wraz z Towarzystwem „Komorowianie” oraz LGD Nadarzyn-Raszyn pt. 

„Moje miejsce- odkrywamy piękno Gminy Michałowice”.  

Pani Lidia Popiel przewodnicząca jury, wręczyła nagrody laureatom konkursu w kategorii 

dorosłych i dzieci.  

Ad. pkt 4.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

X/130/20 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 sierpnia 2019r. w sprawie przyjęcia 

„Gminnego programu osłonowego umożliwiającego przyłączenie do sieci wodociągowej i 

kanalizacji sanitarnej na lata 2019-2022”.  

Pani Wójt zgłosiła autopoprawki polegające na zmianie w tytule projektu uchwały oraz w 

uzasadnieniu wyrażenia: „Nr X/130/20” na „Nr X/130/2019”. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr X/130/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

5 sierpnia 2019r. w sprawie przyjęcia „Gminnego programu osłonowego umożliwiającego 

przyłączenie do sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej na lata 2019-2022” z 

autopoprawkami. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-
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Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/164/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

X/131/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 sierpnia 2019r. w sprawie przyjęcia 

„Gminnego programu dla rodzin wielodzietnych Rodzina 3+ na lata 2019-2022”. 

Pani Wójt poinformowała, iż w uzgodnieniu ze służbami Wojewody Mazowieckiego w 

załączniku do uchwały § 4 usuwa się zapis ust. 2 oraz zapis ust. 12, gdyż treść zawiera 

postanowienia wynikające z innych przepisów prawa oraz zmienia się zapisy ust 6 i ust. 13 

dostosowując brzmienie do przekazanych uwag.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr X/131/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

5 sierpnia 2019r. w sprawie przyjęcia „Gminnego programu dla rodzin wielodzietnych 

Rodzina 3+ na lata 2019-2022”. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

Uchwała Nr XIII/165/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVI/451/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych albo schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

Pani Wójt poinformowała, że w związku ze zmianą ustawy o pomocy społecznej, która weszła 

w życie 4 października 2019 r., zachodzi konieczność dostosowania prawa miejscowego do 

aktu wyższego rzędu. § 2 ust. 1 uchwały Nr XXXVI/451/2018 stał się nieaktualny.  

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/451/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 4 października 2018 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych albo schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  
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ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

Uchwała Nr XIII/166/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie Regulaminu przyznawania 

stypendiów pn. „Stypendium Wójta Gminy Michałowice”, wspierającego wybitne 

osiągnięcia edukacyjne lub artystyczne uczniów szkół ponadpodstawowych 

zamieszkałych na terenie Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami Ustawy o samorządzie 

gminnym oraz systemie oświaty, zadania gminy obejmują wspieranie edukacji uzdolnionych 

dzieci i młodzieży. Gmina Michałowice realizuje to zadanie, poprzez przyznawanie 

stypendiów. W systemie brakuje narzędzia wsparcia uczniów, którzy zamieszkują gminę 

Michałowice, ale uczęszczają do szkół ponadpodstawowych położonych w innych 

miejscowościach. Niniejszy projekt uchwały, wprowadza element wsparcia zdolnej młodzieży, 

która może uzyskać stypendium w wysokości od 1000 do 1500 zł na semestr.  

Pani Wójt zgłosiła autopoprawki: 

- w § 3 rozdziału III regulaminu, polegającą na nadaniu pkt. 3 brzmienia: „kserokopię Karty 

Mieszkańca Gminy Michałowice potwierdzoną za zgodność z oryginałem przez wnioskodawcę 

lub kserokopię pierwszej strony formularza PIT za ostatni rok rozliczeniowy – z 

potwierdzeniem złożenia go w Urzędzie Skarbowym w Pruszkowie lub w przypadku 

rozliczenia się za pośrednictwem Internetu - z elektronicznym potwierdzeniem wpłynięcia 

formularza PIT”.  

- w tytule załącznika, który otrzymuje brzmienie: „Załącznik do Regulaminu przyznawania 

stypendiów pn. „Stypendium Wójta Gminy Michałowice " za wybitne osiągnięcia edukacyjne 

lub artystyczne dla uczniów szkół ponadpodstawowych zamieszkałych na terenie Gminy 

Michałowice”. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Adriana Król - Popiel zgłosiła wniosek polegający na zmianie nazwy z „Stypendium 

Wójta Gminy Michałowice” na „Stypendium samorządowe Gminy Michałowice”, po czym 

wyjaśniła z jakiego powodu proponuje zmianę.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnej Adriany Król-Popiel w sprawie 

zamiany nazwy „Stypendium Wójta Gminy Michałowice” na „Samorządowe Stypendium 

Gminy Michałowice”. 

Za przyjęciem   -  6 

Przeciw              -  6 

Wstrzymało się -  2 

Brak głosu         -  1 

Nieobecni           -  0 

Wyniki imienne:  

ZA (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

PRZECIW (6) Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, Edward 

Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

WSZTRZYMAŁO SIĘ (2) Marek Biskot, Anna Wyszomirska 



 

17 

 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

Wniosek nie został przyjęty.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, jakie jest umocowanie prawne, zgłaszania kandydatów do 

otrzymania stypendiów przez Przewodniczącego Rady Gminy, skoro art. 19 Ustawy o 

samorządzie gminnym mówi, że „Zadaniem przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie 

pracy rady oraz prowadzenie obrad rady”. 

Pani Beata Rycerska zarządziła 5 minutową przerwę. 

Pani Wójt wyjaśniła, że rozdział III Regulaminu, nie definiuje zadań przewodniczącego Rady, 

a opisuje uprawnienia. Oznacza to, że Rada Gminy, podejmując uchwałę przyznaje 

przewodniczącemu uprawnienie, do zgłaszania kandydatów do otrzymania stypendiów.  

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że każdy z Radnych ma takie sama uprawnienia i mógłby 

być wpisany w miejsce przewodniczącej Rady.    

Pani Joanna Kowalczyk zaznaczyła, że materiały na sesję są dostarczane z takim 

wyprzedzeniem, aby móc się z nimi zapoznać i swoje uwagi zgłaszać wcześniej, na komisjach 

a nie podczas sesji.   

Pani Elżbieta Biczyk zaproponowała, aby w §3 rozdziału III pkt 3 wpisać „Radnym Gminy 

Michałowice”.   

Pan Maciej Polarczyk zaznaczył, że w projekcie uchwały jest zaznaczone przewodniczący 

Rady Gminy, a nie konkretna osoba.  

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że najważniejsze w projekcie uchwały jest określenie 

tego, co uczeń musi zrobić, aby starać się o przyznanie stypendium. Jakie dokumenty złożyć i 

jakie mieć osiągniecia.  

Pani Joanna Chilarska zgłosiła swoje wątpliwości dotyczące tego, czy Radni mają 

instrumenty do tego, by stwierdzić czy uczniowi należy się stypendium.  

Pani Wójt zgłosiła autopoprawkę w załączniku do uchwały w rozdziale III §3 pkt 1,  polegającą 

na zmianie ppkt. 4 z „Przewodniczącemu Rady Gminy Michałowice” na „Radnym Gminy 

Michałowice”.  

Pani Adriana Król - Popiel stwierdziła, że w rozdziale III - §3  pkt 10 przeczy pkt 8. Zapytała 

jaki jest sens pracy komisji.   

Pani Wójt wyjaśniła, że w rozdziale III - §3 pkt 9 jest precyzyjnie określone, jakie są zadania 

komisji.  

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że w rozdziale III §3: pkt 10 oraz ppkt 3 w pkt 1, jest 

uznaniowy. Następnie zapytała, czy można podczas sesji zapisać skład ilościowy komisji i w 

odniesieniu do stanowisk. 

Pani Wójt poinformowała, że komisja jest powoływana Zarządzeniem Gminy Michałowice. 

Komisja przedkłada propozycje, a Wójt je akceptuje.   

Pani Anna Kamińska zapytała, czy w kwestii przyznawania stypendium do indywidualnego 

toku nauki, zaliczane jest nauczanie w domu. 

Pani Ewa Wierzgała wyjaśniła, że w przepisach prawa oświatowego indywidualny tok nauki, 

może być przyznany przez dyrektora uczniom wybitnie uzdolnionym, w oparciu o opinię rady 

pedagogicznej. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy indywidualny program i indywidualny tok są tożsame. 

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że są to dwa różne zagadnienia.   

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dobrze rozumie, że o stypendium nie będą mogli ubiegać 

się uczniowie praktykujący naukę w domu. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że grupy uczniów uczące się w domu, stypendium nie 

obowiązuje.  

Pan Marek Biskot zwrócił uwagę na fakt, że istotą uchwały jest objęcie pomocą stypendialną 

uczniów, którzy uczęszczają do szkół poza obszarem Gminy Michałowice, a regulamin 

funkcjonuje już jakiś czas.  
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Pani Wójt poinformowała, że funkcjonujący regulamin dotyczy stypendium im. Jana Pawła II, 

które dotyczy studentów. Zaznaczyła, że jest duża liczba zdolnej młodzieży, uczęszczającej  do 

szkół ponadpodstawowych.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy młodzież uczęszczająca do szkół poza gminą, ma 

zamkniętą drogę do uzyskania stypendium w tamtejszych szkołach.  

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że nie.   

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy dobrze rozumie, że w momencie podjęcia uchwały 

dzieci z naszej gminy, będą mogą otrzymać podwójne stypendium.  

Pani Wójt potwierdziła, że taka sytuacja będzie mogła mieć miejsce.  

Pani Elżbieta Biczyk zwróciła uwagę na zapis ostatniego zdania w §6. Zgłosiła wniosek o 

zmianę wyrażenia „wykaz osób może zostać również opublikowany na stronie” na wyrażenie 

„wykaz osób zostanie opublikowany na stronie”.  

Pan Maciej Polarczyk stwierdził, że jest jasno napisane, że informacje zostaną opublikowane 

na stronie oswiata.michalowice.pl.  

Pani Wójt poinformowała, że jeśli informacje zostaną opublikowane na 

oswiata.michalowice.pl, znajdą się jednocześnie na stronie michalowice.pl, po czym zgłosiła 

autopoprawkę do §6 w Rozdziale V, polegającą na wykreśleniu zdania „Wykaz osób może 

zostać również opublikowany na stronie Urzędu Gminy Michałowice”.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie Regulaminu 

przyznawania stypendiów pn. „Stypendium Wójta Gminy Michałowice”, wspierającego 

wybitne osiągnięcia edukacyjne lub artystyczne uczniów szkół ponadpodstawowych 

zamieszkałych na terenie Gminy Michałowice z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Anna Kamińska 

Uchwała Nr XIII/167/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła wniosek formalny o przerwanie obrad w dniu 28.10.2019 r. i 

wznowieniu w dniu 29.10.2019 r. o godzinie 16.00. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wniosku formalnego Pani Beaty Rycerskiej w 

sprawie przerwania obrad w dniu 28.10.2019 r. i wznowienia w dniu 29.10.2019 r. o 

godzinie 16.00. 

Za przyjęciem   -   7 

Przeciw              -   7 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (7) Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, 

Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (7) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Marek Biskot 
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Wniosek formalny nie został przyjęty. 

Ad. pkt 4.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Michałowice do Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć „Energie Cités”. 

Pani Wójt poinformowała, że przystąpienie Gminy Michałowice do stowarzyszenia, ma celu 

wsparcie od doświadczonych partnerów w realizacji projektów, dotyczących odnawialnych 

źródeł energii, które wpływają na poprawę środowiska naturalnego oraz na koszty zużywanej 

energii.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, ile wynosi miesięczna składka, za przystąpienie do 

stowarzyszenia.  

Pani Wójt odpowiedziała, że składka miesięczna to koszt 196 zł. Jednorazowe wpisowe to 

koszt również 196 zł.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Michałowice do Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć „Energie Cités”. 

Za przyjęciem   - 13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Anna Kamińska 

BRAK GŁOSU (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIII/168/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Michałowice do stowarzyszenia pod nazwą „Unia Miasteczek Polskich”. 

Pani Wójt wyjaśniła, że Unia Miasteczek Polskich to stowarzyszenie ogólnopolskie, którego 

podstawowymi zadaniami są: obrona wspólnych interesów jej członków, wspieranie 

samorządności lokalnej, współdziałanie gmin zmierzających do rewitalizacji historycznych 

miasteczek oraz podejmowanie działań przyczyniających się do rozwoju gospodarczego i 

kulturowego gmin i miasteczek. Dodała, że przez okres dwóch lat, nowy członek jest zwolniony 

z opłaty członkowskiej, a po tym okresie, roczny koszt to 3.000 zł.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy z przystąpieniem do stowarzyszenia nie można poczekać 

początku 2020 r. 

Pani Wójt poinformowała, że podjęcie uchwały nie jest równoznaczne z przystąpieniem do 

stowarzyszenia. Gmina do stowarzyszenia może przystąpić w 2020 r.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy w takim razie pierwsza składka będzie płacona w 2020 r. 

Pani Wójt wyjaśniła, że pierwsza składka będzie opłacona w 2022 r.  
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Pani Agnieszka Paradowska zapytała, co gmina chce osiągnąć, poprzez przystąpienie do 

Unii. Czy są jakieś konkretne założenia.  

Pani Wójt wyjaśniła, że małe gminy i miejscowości działając w pojedynkę mają mniejsze 

„prawo głosu”. Przystąpienie do stowarzyszenia może umocnić „głos gminy” w wielu 

kwestiach.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Michałowice do stowarzyszenia pod nazwą „Unia Miasteczek Polskich”. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/169/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.19 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Gminy i nadania jej statutu. 

Pani Wójt wprowadziła autopoprawkę w załączniku „Statut Młodzieżowej Rady Gminy 

Michałowice” w § 9, ust 1 nadając mu brzmienie: „MRG powinna spotykać się na sesjach co 

najmniej raz w miesiącu. Sesje organizuje opiekun MRG”. Dodała, że powołanie Młodzieżowej 

Rady Gminy pozwoli młodemu społeczeństwu na czynny udział w rozwoju samorządności 

terytorialnej oraz zwiększy zainteresowanie sprawami publicznymi. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk odnosząc się do zapisu w §3, zapytała kto będzie opiekunem 

Młodzieżowej Rady Gminy.  

Pani Wójt poinformowała, że opiekun nie został jeszcze powołany. 

Pani Anna Kamińska zapytała, kto jest autorem statutu i ordynacji wyborczej.  

Pani Wójt wyjaśniła, że dokumenty zostały wykonane przez fundację Civis Polonus, która jest 

fundacją działającą w dużej mierze na rzecz młodzieży i w obszarze demokracji lokalnej.  

Pani Anna Kamińska zauważyła, że kwota za zlecenie oscylowała w granicach 20.000 zł. 

Zapytała, czy ta kwota jest za sam dokument, czy fundacja w ramach umowy, będzie ponosiła 

dodatkową opiekę nad Młodzieżową Radą Gminy.   

Pani Wójt odpowiedziała, że w kwocie 20.000 zł mieści się: wprowadzenie młodzieżowej 

Rady Gminy, przeprowadzenie wyborów, szkolenie oraz pracę z radnymi. Dodała, że fundacja 

posiada doświadczenie w temacie Młodzieżowych Rad, którego Urząd nie posiada. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała co oznacza zapis w §2 pkt 2 w rozdziale 1 statutu „MRG składa 

się z nie więcej niż 25 radnych”. 

Pani Wójt poinformowała, że zapis należy czytać razem z ordynacją wyborczą, która jest 

załącznikiem do projektu uchwały.  

Następnie zgłosiła autopoprawkę w §2 uchwały, polegającą na wykreśleniu wyrażenia „nr 1”.         

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Gminy i nadania jej statutu z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 
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Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/170/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.20 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę 

nr ewid. 40/3, położonej w obrębie ewidencyjnym Reguły, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że działka stanowi cześć ul. Kraszewskiego w Regułach i została 

wydzielona decyzją Wójta Gminy Michałowice w celu jej poszerzenia. Właściciel działki 

wyraził zgodę na zbycie działki, w formie aktu notarialnego.   

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 40/3, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Reguły, w gminie Michałowice. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Anna Kamińska 

Uchwała Nr XIII/171/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.21 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działki 

nr ewid. 350/11, 356/7 oraz 352/7, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w 

gminie Michałowice.  

Pani Wójt poinformowała, że działki znajdują się na obszarze Zespołu Przyrodniczo –

Krajobrazowego Wsi Komorów. Gmina stworzyła koncepcję zagospodarowania terenu wokół 

zbiornika, której głównym celem jest uporządkowanie terenu. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działki nr ewid. 350/11, 356/7 oraz 352/7, 

położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska  

Uchwała Nr XIII/172/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.22 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w najem na okres kolejnych trzech lat lokalu użytkowego nr II, znajdującego się w 

budynku Urzędu Gminy Michałowice w Regułach. 

Pani Wójt poinformowała, że lokal, przez ostatnie lata, był wynajmowany przez firmę 

prowadzącą sklep z farbami. Najemca zwrócił się z prośbą o kontynuację umowy najmu, na 

następne 3 lata.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na okres kolejnych trzech lat 

lokalu użytkowego nr II, znajdującego się w budynku Urzędu Gminy Michałowice w 

Regułach. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIII/173/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.23 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach będących własnością Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia służebności przesyłu na 

8 działkach znajdujących się terenie Gminy Michałowice, na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Służebność przesyłu nastąpi odpłatnie w formie aktu notarialnego.  
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Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących 

własnością Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Joanna Chilarska 

Uchwała Nr XIII/174/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.24 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazw ulicom 

położonym na terenie gminy Michałowice.  

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy nadania nazw dwóm ulicom. Ulicy 

znajdującej się obrębie ewid. Komorów-Wieś nadać nazwę „Rosy”, a ulicy znajdującej się w 

obrębie ewid. Nowa Wieś nazwę „Cyklistów”.     

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   2 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (2) Joanna Chilarska, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIII/175/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.25 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Michałowice oraz 

wydzierżawiania, najmu i użyczania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieznaczony nieruchomości stanowiących własność lub będących we władaniu Gminy 

Michałowice. 

Pani Wójt przedstawiała i omówiła autopoprawki w formie pisemnej.  
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Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

2 głosy. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że przedmiotowa uchwała zabiera dużo kompetencji Radzie 

Gminy, jako organowi uchwałodawczemu, przekazując ją organowi wykonawczemu. 

Zauważyła, że do tej pory Rada miała wiedzę w kwestii zasobu nieruchomości.   

Pani Wójt zaproponowała, aby zaraz po zawarciu aktu notarialnego, informacje były 

publikowane. Dodała, że uchwała nie ma na celu odebrania kompetencji czy wiedzy Radnym, 

tylko przyspieszanie pewnych działań, szczególnie jeśli chodzi o służebność przesyłu. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że uchwała nie ogranicza się do ustanawiania służebności 

przesyłu, lecz obejmuje szerszy zakres. Zapytała, czy dobrze zrozumiała, że publikowane będą 

akty notarialne. 

Pani Wójt wytłumaczyła, że publikowane będą materiały zbliżone do tych, jakie Radni 

otrzymywali przed sesją, zawierające informacje o działkach.  

Pani Adriana Król - Popiel dodała, że ma nadzieję, że uchwała przyspieszy działania 

dotyczące ustanawiania służebności przesyłu, ponieważ jest to bardzo ważna kwestia, 

dotycząca mieszkańców.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Michałowice oraz wydzierżawiania, najmu i użyczania na czas oznaczony dłuższy niż 3 

lata lub na czas nieznaczony nieruchomości stanowiących własność  lub będących we 

władaniu Gminy Michałowice z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   2 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (2) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska 

BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Paradowska 

Uchwała Nr XIII/176/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 

2019 roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze 

półrocze 2019 roku, oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych jednostek kultury za pierwsze półrocze 2019 roku.  

Pan Maciej Polarczyk odczytał uchwałę Nr Wa.320.2019 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 18 września 2019 roku w sprawie opinii o 

przedłożonej przez Wójta Gminy Michałowice informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 2019 roku.   

Informacja o wykonaniu budżetu została przez RIO zaopiniowana pozytywnie z uwagami 

zawartymi w uzasadnieniu. 

Pani Wójt poinformowała, że gmina dokonała analizy za ostatnie 5 lat. Przedstawiła 

wykonanie wydatków majątkowych na poszczególne lata. Zaznaczyła, że w bieżącym roku jest 

realizowany największy budżet, w tym pięcioletnim okresie.  
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Pani Anna Kamińska zapytała, na jakim etapie jest modernizacja Świetlicy w Opaczy-

Kolonii. 

Pani Dorota Bagińska poinformowała, że zostały zakończone prace przy ekspertyzie. 

Ekspertyza wraz z decyzją Komendy Wojewódzkiej Straży Pożarnej, została już przekazana 

gminie, w związku z tym kończone są również prace przy projekcie budowlanym, który będzie 

złożony do Urzędu w najbliższym czasie. Wówczas, po otrzymaniu pozwolenia na budowę, 

będzie można wykonać prace tego wymagające.   

Pani Anna Kamińska dopytała o konkretne terminy.  

Pani Dorota Bagińska poinformowała, że jeżeli do połowy listopada br. uda się złożyć projekt 

budowlany to jest szansa, że pozwolenie na budowę będzie na początku grudnia br. Dodała, że 

prace nie wymagające pozwolenia na budowę, zaczną się w najbliższych dniach.  

Ad. pkt 6 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 1 lipca 2019 r. do 

30 września 2019 r. 

Brak pytań i uwag. 

Ad. pkt 7 

Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na VIII, IX, X, XI sesji kadencji 2018-

2023. 

Brak pytań i uwag. 

Ad. pkt 8 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Pani Wójt zwróciła uwagę na pozyskane dofinansowanie na dwie lokalne linie autobusowe.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dofinansowanie jest na 2019 rok, czy ma szerszy zakres. 

Pani Wójt odpowiedziała, że dofinansowanie jest na 2019 rok. 

Ad. pkt 9 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

Pan Edward Kozłowski poinformował o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Wniosek od Pani *** o dostęp do informacji publicznej. 

Pismo do wiadomości Rady Gminy od Sołectwa Pęcice Małe, dotyczące analizy odnośnie 

możliwości korekty planu. 

Petycja mieszkańców w sprawie podniesienia dodatków funkcyjnych i dodatków 

motywacyjnych dla nauczycieli.  

Pismo od Starosty Pruszkowskiego, dotyczące wyrażenia opinii w sprawie pozbawienia lasu 

charakteru ochronnego. 

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej dotycząca kanałów technologicznych. 

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej dotycząca wysokości stawek od nieruchomości.  

Zapytanie radnych Adriany Król-Popiel i Anny Kamińskiej dotyczące dyrektora Szkoły w 

Michałowicach.  

Pismo pana *** dotyczące naruszenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Zapytanie Radnej Katarzyny Parzyńskiej dotyczące wniosku o pozyskanie środków 

zewnętrznych. 

Zapytanie Radnej Katarzyny Parzyńskiej dotyczące miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Komorowie Wsi. 

Zapytanie Radnej Anny Wyszomirskiej dotyczące pełnomocnictw. 

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej dotycząca procedury planistycznej. 

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące utwardzenia ul. Błękitnej. 

Zapytanie Radnej Agnieszki Paradowskiej dotyczące ul. Reja.  

Zapytanie Radnej Anny Wyszomirskiej dotyczące wysokości dodatków motywacyjnych 

nauczycieli.  

Zapytanie Radnej Anny Wyszomirskiej dotyczące strzelnicy.  
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Pismo od Sołtysa Opaczy Małej, w imieniu mieszkańców, dotyczące uwzględnienia ul. 

Targowej w planowanej linii autobusowej. 

Zapytanie Radnego Jarosława Hirnego-Budki w sprawie seniorów.  

Pismo od Powiatu Pruszkowskiego z podziękowaniami za udział w pielgrzymce 

Samorządowej. 

Pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pruszkowie dotyczące oświadczeń Radnych za 

2018 rok. 

Pismo do wiadomości Rady gminy od Pani *** z wnioskami do Budżetu gminnego na 2020 

rok. 

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące komunikacji autobusowej. 

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące działki w Michałowicach-Wsi. 

Pismo od Pani *** dotycząca zajęcia pasa drogowego, przy ul. Akacjowej w Komorowie.  

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące obchodów Święta Niepodległości. 

Zapytanie Radnej Elżbiety Biczyk, w sprawie budowy strefy rekreacji w Nowej Wsi. 

Pismo od Pana *** w sprawie zwołania sesji nadzwyczajnej. 

Pismo do wiadomości Rady, od pana ***, dotyczące zasad odbioru gałęzi.  

Pismo od stowarzyszenia ABC. 

Petycja mieszkańców w sprawie zamknięcia strzelnicy.  

Stanowisko Rady Gminy Szelków w sprawie zmian w ustawie o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach.   

Zapytanie Radnej Anny Kamińskiej dotyczące świetlicy w Opaczy. 

Pismo do wiadomości Rady, od Radnego Powiatu pruszkowskiego Pawła Zacnego dotyczące 

wniosków do budżetu. 

Zapytanie Radnych Anny Kamińskiej i Adriany Król-Popiel dotyczące odpowiedzi na 

zapytania radnych. 

Pismo od Centrum Informacji o zdrowiu „Dobrostan” w sprawie szczepionek. 

Zapytanie radnych Anny Kamińskiej i Adriany Król-Popiel dotyczące obchodów Narodowego 

Święta Niepodległości. 

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej w sprawie biletów, komunikacji oraz ścieżki 

rowerowej. 

Pismo od Pana *** dotyczące zmian w projekcie Studium uwarunkowań.  

Pismo od Pana *** dotyczące działki na ul. Ireny w Komorowie.  

Petycja od Pana *** w sprawie wprowadzenia zmian do statutu sołectwa Reguły. 

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące kanałów informacyjnych Urzędu Gminy.  

Zapytanie Radnej Adriany Król-Popiel dotyczące progów zwalniających. 

Pani Anna Kamińska zwróciła się z prośbą o uzupełnienie odpowiedzi na zapytania i 

interpelacje Radnych na stronie Gminy Michałowice w BIP-ie. 

Ad. pkt 10 

Sprawy wniesione 

Pani Adriana Król-Popiel przekazała pytanie od mieszkańca gminy, dotyczące zmiany herbu 

Gminy.  

Pani Wójt poinformowała, że gmina nie odchodzi od dotychczasowego herbu.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała o budowę sieci czujników i czy gmina zakupiła już 

specjalistyczny dron z czujnikiem jakości powietrza.  

Pani Wójt poinformowała, że zadania są w trakcie realizacji.  

Pani Katarzyna Parzyńska zapytała, w którym miejscu będzie się mieścił parking na ul. 

Turystycznej w Komorowie-Wsi.  

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że parking będzie znajdował się od ul. Wrzosowej 

do ul. Starego Dębu.  
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Pani Katarzyna Parzyńska poprosiła o informację na temat skweru na ul. Turystycznej i 

Wrzosowej. Wybrano ofertę na 142 tys., a termin realizacji to 8 listopada br. Zapytała, czy jest 

już podpisana umowa.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że zadanie było realizowane w ramach przetargu. 

Podpisanie umowy nastąpi w dniu 29 października br. Dodał, że do 8 listopada br. zadanie 

zostanie zrealizowane, podobnie jak zadania w innych lokalizacjach. Inwestycja jest 

realizowana w ramach środków zewnętrznych z Urzędu Marszałkowskiego.  

Pani Katarzyna Parzyńska zapytała, w jakiej kwocie jest dofinansowanie. 

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że po 10.000 zł do każdego zadania. 

Pani Katarzyna Parzyńska zapytała, czy w kwocie 142. tys. są uwzględnione ławki. 

Pani Wójt poinformowała, że dofinansowanie jest na kwotę 10.000 zł, a więc reszta środków 

pochodzi z Budżetu Gminy. Dodała, że na skwerze będą znajdować się ławki.  

Pani Katarzyna Parzyńska zapytała Panią Wójt, czy nie uważa, że kwota 142 tys. zł. to dużo 

jak na wykonanie nasadzeń.    

Pani Wójt poinformowała, że nasadzenia dotyczą trójkąta miedzy ul. Turystyczną, a ul. 

Wrzosową oraz wzdłuż muru cmentarza. Zaznaczyła, że ławki są bardzo potrzebne w tym 

miejscu.  

Pani Katarzyna Parzyńska zwróciła uwagę, że mieszkańcy narzekają na brak miejsc 

parkingowych. Zapytała, czy istnieje możliwość zrobienia parkingu w tej okolicy.   

Pani Wójt poinformowała, że w tym roku inwestycja nie będzie realizowana. Dodała, że w 

przyszłości gmina zastanowi się, jak rozwiązać ten problem.   

Pani Anna Kamińska zapytała, czy jakiś pracownik Urzędu Gminy, zostanie oddelegowany 

do Piaseczna, dnia 30 października br., na konsultacje w sprawie uchwały jaką Sejmik 

Województwa Mazowieckiego przedstawił do konsultacji, dotyczącej lotniska i obszaru 

ograniczonego użytkowania.  

Pani Wójt poinformowała, że w spotkaniu będzie brał udział pan Wojciech Grzeniewski.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy istnieje możliwość aby przełożyć mieszkańcom treść 

projektu uchwały, na język bardziej zrozumiały. Zawnioskowała o wsparcie ze strony Urzędu. 

Pani Wójt odpowiedziała, że jeśli będzie potrzeba Urząd Gminy, pomoże w tej sprawie.  

Pani Anna Kamianka dodała, że chodzi o znajomość całej sprawy, i wytłumaczenie jej 

mieszkańcom.  

Pan Maciej Polarczyk zapytał, na jakim etapie jest przygotowanie tzw. „uchwały 

krajobrazowej”.  

Pani Wójt wyjaśniła, że trzeba poczekać na Ustawę Krajobrazową Województwa 

Mazowieckiego, by dowiedzieć się co przedłoży Urząd Marszałkowski.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, ile na chwilę obecną jest miejsc parkingowych przy cmentarzu 

w Komorowie, i ile miejsc gmina ma zamiar dobudować i dokładnie w którym miejscu. 

Pani Wójt odpowiedziała, że gmina jest w trakcie wyłaniania wykonawcy, po wyłonieniu 

będzie można rozmawiać o możliwych rozwiązaniach. Dodała, że nie potrafi odpowiedzieć, ile 

dokładnie jest miejsc parkingowych. Stwierdziła, że nie ma problemu z parkowaniem w 

okolicach cmentarza.  

Pani Katarzyna Parzyńska nie zgodziła się z wypowiedzią Pani Wójt i stwierdziła, że np. w 

piątek, sobotę i niedzielę nie ma gdzie zaparkować. Samochody parkują na ulicy, co utrudnia 

przejazd.  

Pan Maciej Polarczyk zgodził się z przedmówczynią stwierdzając, że jest duża ilość aut w 

pobliżu cmentarza, szczególnie w dni świąteczne. Zwracając się do Pani Parzyńskiej, zapytał 

jaka ilość miejsc parkingowych będzie odpowiednia. Stwierdził, że każda ilość w pewnym 

momencie będzie za mała.  
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Pani Katarzyna Parzyńska dodała, że ulica jest tak wąska, że jeżeli samochody zaparkowane 

są na ulicy, ciężko jest przejechać do ul. Starego Dębu. Wyszła z propozycją, aby na ulicy 

umieścić znak „zakaz parkowania”.  

Wywiązała się dyskusja miedzy radnymi: Anną Wyszomirską, Beatą Rycerską, Elżbietą 

Biczyk, Adrianą Król - Popiel i Panią Wójt, na temat długiego czasu trwania sesji Rady 

Gminy i wydłużonego czasu pracy urzędników. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Beata Rycerska 

zamknęła obrady XIII sesji Rady Gminy Michałowice. 

Protokołowała: 

Anna Bednarek 

 

 

 

 


